
 

 

 

MR-møde nr. 141 

Konfirmandlængen kl. 19.15  

  

Referat: 16. maj 2023 

 

Deltagere:  Axel Poulsen, Eva Holmegaard Larsen, Hanne Vrangbæk, June Maya Lekfeldt, Kirsten 

Aunstrup, Anne Lisbeth Schmidt, Ole Strand, Bruno Bjerre, Torben Svendsen 

Afbud fra: Xenia Buus Hermann, Søren P. Østergaard 

Ansvarlig: Kisten og Hanne 

Referent: Lisbeth 

 

 

01.    Dagsordenen blev godkendt. 

 

02.    Referat af MH den 25. april 2023 blev godkendt. 

 

03.    Fra præst (Eva) 

a. Projekt vedr. fornyelse af gudstjenesten. Punktet blev udskudt til et senere møde. 

b. Orientering om Landsforeningen af Menighedsråd. Eva gennemgik sit væsentlige 

bestyrelsesarbejde i interesseorganisationen Landsforeningen af Menighedsråd, dets 

formål og politiske og økonomiske vilkår i forhold til Folkekirken. Landsforeningens 

medlemmer vælges hvert fjerde år mellem MH-medlemmer og gejstlige. Eva 

udleverede materiale om foreningen. 

c. Eva foreslog, at nyt fra lokalrådene i Nødebo og Gadevang bliver et fast punkt på 

dagsordenen sammen med nyt fra sognene. Tiltrådt. 

d. Konfirmandundervisning er under forandring. Det er nødvendigt at tage dette op i 

Provstiet. 

 

04.    Fra aktivitetsudvalget (Torben). Der er fastsat dato for møde: onsdag d. 8.6.2023 kl. 16. 

 

05. Personalenyt (Torben + personale).  Orgelbygger Gunnar Husted mener, at der en mulighed 

for at ansøge Wroblewskifonden om renovering af ældre orgler. Axel er MR’s kontaktperson 

til orgelbyggeren. Der er møde d. 23.5.2023. 

 

Provstiudvalget ansøges nu ved Ole om anskaffelse af et nyt klaver til Gadevang Kirke, da 

det gamle ikke længere er anvendeligt (kr. 40.-50.000). 

 

06. ”Nyt fra sognene/lokalrådene”. Ole fortalte, at foreninger i Gadevang arbejder på at etablere 

et nyt forsamlingshus.  

 

07.    Input fra MR-medlemmer 

a. Tilbagemelding fra Stiftskonsulentbesøg d. 8.5.2023 i Nødebo Kirke (Axel). Se bilag 1. 

Eva ønsker kirkekunstfaglig medvirken ved et samlet renoveringsforslag til Nødebo 

Kirke. Eva og Lisbeth undersøger muligheder. 

Nationalmuseets kirkekonsulenter anmodes om vederlagsfri besigtigelse af kalkmalerier 

og historisk inventar (altertavle, alterskranke, prædikestol m.m.). Lisbeth laver udkast til 

skrivelse til June. 

b. Energirenovering/energiudgiftsmøde 23. maj 19.30 i Nr. Herlev Sognegård, June og Ole 

deltager? Ifølge Axel er opvarmningen i Nødebo Kirke underdimensioneret. Der skal 

ansøges om renovering af varmesystem og  

-styring samt regulering af relativ luftfugtighed (affugtning). 

   

08.    Fra kassereren (Ole) 

a. Kasserapport for 1.1.-30.4.2023 blev gennemgået. Forbruget balancerer i det store og 

hele. 



 

 

b. Budgetforberedelse – budgetmøde 6. juni 2023. Ole beder allerede nu om input og 

ønsker til budgettet for 2024. Eva ønsker e-tavle til konfirmandstuen. Ole foreslog at 

overføre ungdomspost til børnekirke i Gadevang. June foreslog indkøb af ”spil” til 

flaghejsning.  

Axel, Bruno og Lisbeth gennemgår fredag d. 2.6.2023 kl. 16 i graverkontoret ved 

Nødebo Kirke ”Budgetoversigt Nødebo/Gadevang Sogne” af 21.3.2023 (vedlagt) for at 

opdatere oversigten inden budgetmødet d. 6.6.2023.  

 

09.    Fra kontaktperson (Kirsten) 

a. Forespørgsel om fremvisning af kalkmalerier mm. i Nødebo Kirke kan kun 

imødekommes, hvis personalet har tid. Pt. er der ingen frivillige til dette arbejde.  

Eva vil skrive i Kirke og Kro. 

b. Affaldsordning er iværksat ved Sunyee. 

c. Opvaskepiger ophører; nye forsøges ansat. 

d. Grin & Gråd ophører efter sommerferien efter god sæson. 

e. Sunyees idé om sommerferiefrokoster i juni-juli-august blev tiltrådt. 

f. Go-Cards – Angela spørges om status. 

 

10.    Fra formanden (June) 

a. Fra Den Fælles kirkegårds drift: annekset er bevilget og søjler ved port repareres i 

Nødebo. 

b. Drifts/anlægsopgaver (tidligere fremsendt skema fra Lisbeth). Punktet udskydes til 

budgetmødet d. 6.6.2023. 

c. Antal p-pladser i Gadevang og Nødebo (Axel). Det er målt, at der er 17-18 pladser i 

Nødebo og 12 i Gadevang. Det betyder, at vi er undtaget for kravet om el-lade standere 

begge steder. 

 

11.    Eventuelt 

a. Bruno sørger for, at der sættes net op i Nødebo Kirke for at hindre alliker i at bygge 

rede. 

b. Rampe til kørestole af aluminium anskaffes til Nødebo Kirke ved Bruno. 

c. Lisbeth undersøger, hvad der mangler i forhold til opgørelse af gravsten/lapidarier på 

Nødebo og Gadevang Kirkegårde i forhold til Museum Nordsjælland. 

 

Mødet sluttede kl. 22. 

 

Næste møde d. 6.6.2023 kl. 19.15 – koncentreret om budget 2024. 

Ansvarlig: Lisbeth  

 

OBS mødet d. 20.6.2023 rykkes til kl. 17-19 

 

_____________________________________________________________________________ 

 
Bilag 1: Noter fra Stiftets konsulentrunde mandag d. 8. maj 2023 kl. 8.30-9.15 i Nødebo Kirke 
 

Tilstede var fra Stiftet: Jørgen Christensen, Stephanie Laursen. Fra myndighederne: ny kgl. 

bygningsinspektør, Kirkeministeriets varmekonsulent Poul Klenz Larsen, kalkmalerikonservator Ida Haslund 

og ny kunsthistorisk kirkekonsulent fra Nationalmuseet. Fra MR: Axel Poulsen, Anne Lisbeth Schmidt 

(noter).  

 

Våbenhus: skader kan opstå i kalklag ved opstigende salte fx fra salt strøet ved døren. Undgå derfor saltning 

om vinteren, brug grus i stedet. Ved en fremtidig renovering af interiør i våbenhus anbefales medvirken af 

arkitekt (ny reol, bord, skab med elinstallationer etc., opslagstavle). 

 

Varmestyringen er ikke tidssvarende; der bør udbygges med ekstra radiatorer, anskaffes moderne 

varmestyring og opsættes affugter, så den relative luftfugtighed kan reguleres til gennemsnitligt ca. 70% RH 

(jævnfør indhentet overslag fra Kamp Kirkevarme). Ved denne luftfugtighed har kalkmalerierne det bedst. 

Igen var blev brug af arkitekt anbefalet. 

 



 

 

Kalkmalerier: MR bør anmode om vederlagsfri besigtigelse nu (der er lang ventetid); dog koster det at opstille 

nødvendigt stillads. Der sås umiddelbart intet alarmerende, men kalkmalerierne trænger til rengøring, seneste 

var i 2006. Hvidtning, nederst på væggene, under kalkmalerierne er udført i 2013.  

 

Altertavle: stativet til ophængning af altertavle er ikke bevaringsværdigt. En besigtigelse af 

konserveringsfaglig kirkekonsulent blev anbefalet. MH skal anmode om vederlagsfri besigtigelse nu. Rummet 

bagved altertavlen bør gentænkes (anvendelse til omklædning). Forslag til fjernelse af gulv ved alterskranken 

kræver medvirken af arkitekt. 

 

Prædikestol: En besigtigelse af konserveringsfaglig kirkekonsulent blev anbefalet vedr. eventuel rensning samt 

reparation af løs liste. Også her anbefales brug af arkitekt. 


